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SI A LA PISCINA D’HIVERN
A CAPELLADES!

La piscina municipal de Capellades, en la seva
temporada d’hivern 2009-2010, romandrà oberta;
això és un fet. Ara, després de llargues converses
i reunions, Vila de Capellades – CUP, en el seu
ànim per traslladar allò que passa dins de
l’Ajuntament als ciutadans; vol explicar com han
anat les diferents negociacions que s’han mantingut
en referència a la piscina.

Quan l’equip de govern va comunicar la intenció
de tancar la piscina municipal en temporada d’hivern,
VdC-CUP va tenir molt clar que lluitaria per evitar-
ho, pensant diferents alternatives que fessin possible
l’obertura i col·laborant per buscar solucions a
l’important dèficit que suposa mantenir un servei
que va més enllà d’un luxe. La natació és exercici
físic i salut.

La notícia que l’equip de govern de CiU volia tancar
la piscina va provocar que la població es mobilitzés
i així va ser com la sala de Plens en el Ple
extraordinari del dia 22 de juliol de l’Ajuntament
de Capellades estigués a vessar d’usuaris de la
piscina per mostrar el seu rebuig al tancament.
VdC-CUP, conjuntament amb ERC i PSC, es va
sumar a les mobilitzacions, penjant cartells, reunint-
se amb les diferents AMPA capelladines i emetent
un comunicat. En el mateix ple, tots els regidors
de l’oposició, en suport als afectats, van portar una
samarreta amb el lema NO AL TANCAMENT DE
LA PISCINA. Després d’aquestes mostres de rebuig,

l’alcaldessa es va comprometre a mantenir converses
amb els partits de l’oposició per arribar a un acord.

Després d’aquest compromís, els partits polítics
que formen l’Ajuntament s’han reunit varies vegades,
però sempre sota la insistència de l’oposició. En la
primera d’aquestes reunions, tot i que l’equip de
govern havia publicat i repartit per les cases un
escrit donant per fet el tancament, es va arribar a
l’acord que la piscina es mantindria oberta, però
que era necessari reduir el dèficit fins a uns nivells
suportables per l’economia de l’Ajuntament. L’acord
era clar, calia augmentar els ingressos i disminuir
la despesa. Es va fer un cop d’ull a l’estat dels
comptes de la piscina, el dèficit es veia molt agreujat
per les despeses de calefacció i personal. Disminuir
el primer consistia en millorar el mètode de
tancament de la piscina i modificar els sistemes de
calefacció de les instal·lacions; ambdues opcions
eren i són a llarg termini; disminuir la despesa de
personal passava per la reducció dels horaris
d’obertura. En properes reunions caldria fer una
previsió de despesa per arribar a l’acord dels nous
horaris.

Una vegada més, l’equip de govern va tirar pel dret,
 va escriure i encartar a la Miranda un escrit
explicant que la piscina mantindria obertes les
seves portes i que amb tota probabilitat el dijous
seria l’únic dia de la setmana que romandria oberta
al matí.  En el Ple del dia 13 d’agost, VdC-CUP es
va mostrar molesta, expressant que l’equip de
govern s’havia tornat a avançar confonent la
població.  Es va prometre una nova reunió passada
la festa major, que es va produir a primers de
setembre.  L’equip de govern proposava obrir les
tardes de dilluns a divendres i augmentar la taxa
d’ús de la piscina municipal  en un 100%, amb una
bonificació pels residents a Capellades que els
suposaria un augment del 60% del preu actual, el
preus d’ús per les AMPA l’augment es proposava
d’un 20%; en cap cas es contemplava les modalitats
d’abonaments per familiars. Després de les
negociacions, l’acord va ser augmentar els horaris,
mantenint la piscina oberta totes les tardes i
dos matins de dilluns a divendres. En una
tercera reunió, es va acordar l’aplicació d’una
bonificació per a familiars en els abonaments
mensuals, quatrimestrals i  anuals .

Amb tot, les posicions per l’acord pels preus de
les taxes quedava allunyada entre l’equip de govern
i l’oposició. Preus que considerem abusius; en
l’actual marc de crisis poques famílies podrien
suportar una despesa tan elevada per aquest servei.
Cosa que a més podria  disminuir el número
d’usuaris provocant  també una davallada dels

Portada: Si a la piscina d'hivern a Capellades!
Pag2: Amb la voluntat d'informar

Contraportada: Sobre els cos de Policia Local
i el nostra posicionament



Amb la voluntat
d’informar.
La informació que es genera en un ajuntament és diversa,
de gran volum i alhora vital per a gestionar i entendre
el què es fa, d’aquesta manera creiem que un ajuntament
ha d’invertir grans esforços en fer arribar de totes les
formes possibles tota o, si més no, la part més important
d’aquesta informació als diversos veïns i veïnes. És aquí,
en aquest punt, on molts partits polítics s’assenten
sobre la mateixa idea; la informació? A qui l’interessi
que vingui a buscar-la!

No és d’estranyar doncs, que si tenen aquesta idea, els
que ens governen avui en dia es conformin en editar
simples publicacions en informatius un cop al mes
i que només parlin d’allò que els hi a quedat
més bonic. D’aquesta manera descarten possibles
ponts informatius entre la població i la institució, qüestió
que molta gent portem reivindicant des de fa molts
anys, aquell intercanvi d’informació que la gent tant
agraeix quan la pot rebre en ma, al carrer, al forn de pa
o a l’estanc. No és d’estranyar tampoc que aquests
mateixos governants trobin peculiar enganxar cartells
per a informar a la gent sobre el què succeeix a
l’ajuntament, clar! Si és que no ho fan mai! i és que la
diferència no recau en enganxar o no cartells, en repartir
la informació dels plens, o en mirar d’informar a la gent,
la diferència recau en les maneres, en els objectius, i en
el concepte que es té de la funció de les institucions.

N’hi ha que creuen que un cop governen tenen la
potestat de fer i desfer el què els interessi, aquí ja no
valen els missatges electorals, sinó la pròpia imatge i els

  ingressos allunyant-nos de l’objectiu dels acords,
reduir el dèficit de la piscina municipal. Per això,
els tres grups de l’oposició van presentar una
moció, en els seus acords pretenien que el Ple de
l’Ajuntament  aprovés la pujada dels preus de la
taxa d’ús de la piscina en un 25%. Si finalment en
el Ple del 30 de setembre no s’aprovava la taxa
proposada per l’equip de govern i en canvi
s’aprovava només amb els vots de l’oposició les
noves taxes proposades per la moció presentada;
es donaria una situació de desentesa que encara
no s’hauria produït mai en l’Ajuntament de
Capellades.

De manera desesperada per arribar a un acord
abans del Ple, els regidors de l’oposició van ser
convocats a una reunió; tot i sabent que els dos
regidors de VdC-CUP no podien assistir-hi en
aquell horari, l’equip de govern va mantenir la
convocatòria. La nova oferta per aquella reunió,
40% d’augment pels capelladins i 100% pels no
Capelladins; no va convèncer ni ERC ni PSC  i no
es va arribar a un acord. Finalment, minuts abans
del Ple, l’equip de govern va tornar a reunir a tots
els grups polítics, finalment s’arribava a l’acord d’un
augment de l’abonament en un 50% amb
una bonificació del 25% pels capelladins. Un
cop votat en Ple el punt de les noves taxes per
l’ús de la piscina municipal i aprovat per unanimitat,
ERC, PSC i VdC-CUP van retirar la moció
presentada, entenent que l’acord arribat era el que
perseguia la moció.

Aquesta ha estat una lluita per l’obertura de la
piscina per la temporada d’hivern 2009, però encara
no sabem què passarà a partir del nou any 2010.
Així doncs, ara és moment de començar a pensar
en alternatives que ens permetin gaudir de la
piscina coberta a l’hivern. Cal buscar en les energies
renovables per disminuir el cost de l’escalfament,
cal pensar noves formules de tancament de la
piscina per millorar-ne el rendiment energètic o
bé plantejar noves ubicacions per una piscina
coberta els 365 dies a l’any amb més serveis i
menys dèficit.
Tenim clar que en l’època de crisis actual i les
deficiències econòmiques que pateix l’Ajuntament
de Capellades caldrà que treballem plegats per tal
d’arribar a solucions per poder mantenir uns
serveis públics de qualitat. Però caldrà que tots
ens hi esforcem.



 interessos maquillats sota rialles i missatges.
Aquests entenen que hi ha certa informació
que de vegades més val no fer-la pública, i com
més desinformat estigui el poble, millor per a
ells.

És la política dels fets consumats que
malauradament certs grups polítics tenen tant
 instaurada. Si, és aquella que diu: “primer fes
i després pregunta, si s’escau”. En canvi d’altres
optem primer per informar, preguntar i després
fer.

Així doncs no ens sorprèn que quan l’equip
de govern posa a la revista informativa de “La
Casa de la Vila” que treballaran amb l’oposició
per a buscar solucions a la piscina municipal,
es dediquin a deixar corre el temps i presentar
propostes puntuals sense buscar el consens
previ, quina manera més estranya de treballar
conjuntament. És dolorós veure que certa
informació es publica amb l’únic objectiu de
desinformar.

Per altra banda, i ja que parlem de la revista
informativa de “La casa de la Vila”, seria
convenient recordar que la publicació en
qüestió ha de servir per a informar als veïns
i veïnes de les activitats i gestions de
l’ajuntament, i no pas per a finalitats partidistes
i/o propagandístiques. Diem això perquè sembla
que l’equip de govern de Convergència i Unió
ha decidit fer de la revista un espai on destinar
els seus escrits i opinions, oblidant el sentit
transparent i objectiu que hauria d’oferir
aquesta. Tots els grups polítics, amb l’excepció
de Vila de Capellades,  estan utilitzant una
publicació pagada amb els diners de tots els
Capelladins i Capelladines, per finalitats
inapropiades. Vila de Capellades disposa de
suports informatius propis (Roda, Ple al
Carrer,..) i tots ells son publicacions pagades
lògicament per Vila de Capellades i no pas pels
vilatans i vilatanes.

I amb què ens trobem? Doncs que tornen amb
el “primer fem, a veure si la colem”. Primer la
decisió unilateral del tancament d’aquesta, i
després sota pressió popular donen l’opció
de treballar conjuntament, cosa que no a
succeït, i que a seguit amb una altra acció
unilateral en forma de proposta no debatuda
amb la resta de grups polítics.

No som els únics que veiem que l’equip de
govern de Convergència i Unió està duent una
política de fets consumats. Així s’ha demostrat
si recordem el què ha succeït amb els
pressupostos, projectes, subvencions... entre
d’altres temes. O sigui, tot allò que afecta al
poble i que nosaltres considerem vital comptar
amb ell per a saber les seves raons i opinions,
passa directament a ser una gestió de sis
persones que creuen tenir el poder suficient
per a no comptar amb l’opinió de ningú,
incloent l’oposició, votada per bona part de la
població. Fa falta canviar el xip dels nostres
governants, fer-los entendre que qui governa
no ho ha de fer només de cara a casa seva, ni
amb el poder de fer el què hom vulgui, sinó
que ho ha de fer de cara al poble i tenint en
compte l’opinió del poble. El mateix succeeix
quan estàs a l’oposició, has de continuar
treballant per al poble i fer oposició, no et
pots passar fent quatre anys d’oposició sense
anar als plens municipals.

Per a nosaltres, la informació és un d’aquells
pilars bàsics per a tot bon procés de
participació, és a dir, que en tot allò que sigui
possible s’ha de mantenir informada a la gent
sobre el què els afecta, tant en el què és bo
com en el què no ho pot semblar. I si!
precisament per això aquí valen cartells,
fulletons, pancartes, taulells d’anuncis, altaveus
i fins i tot un globus, si s’escau.



Sobre els cos de Policia Local i
el nostra posicionament.

La policia es un cos que en democràcia hauria de servir
per garantir les llibertats, tan individuals com col·lectives,
i controlar als qui l’ataquen, assegurant una bona relació
entre els diferents estaments de la societat.

Les actuals lleis conservadores ho posen difícil, però
això no ens farà abandonar l’objectiu d’una societat on
la resolució dels conflictes es faci majoritàriament de
manera no adversarial, és a dir, on totes les parts intentin
resoldre les problemàtiques de manera pacífica i no
violenta .La mediació familiar, comunitària i l’escolar
hauria de ser el principal mitjà per a resoldre els conflictes
que la llei així permeti. La presència d’un mediador com
a figura cabdal en la resolució de conflictes no penals,
així com també per la intervenció en aquesta tipologia
de delictes quan la seva implicació suposi una millor
finalització del conflicte per ambdues parts.

Per a VdC-CUP la figura de la policia s’ha de plantejar,
no com a cos repressor, sinó com a persones amb
capacitats per resoldre conflictes. Per tot això, nosaltres
varem ser els únics que ens oposarem al canvi  de vigilants
municipals a policia local i a la gran despesa que origina
al pressupost municipal (376.938,94€). No entenem que
les pràctiques policials realitzades al poble, les armes i
l’indumentària vagin encaminades cap a una resolució
no adversarial dels conflictes, ans el contrari, sembla un
cos preparat per la sanció, repressió i intimidació com
a mitjà.

Nosaltres desitgem que el cos de la Policia Local no agafi
costums dels cossos i forces de l’Estat com podrien ser
els mossos, on esdevenen actes com els dels manifestants
universitaris conta el pla Bolonya, els escàndols de les
seves comissaries ,en les manifestacions,... on la força de
les porres vencen a la força de la raó.

Confiem en que els membres de la Policia Local,
actuïn sempre, essent una policia propera al ciutadà
i es cregui realment el terme local. No obstant,
en èpoques de crisi econòmica creiem innecessari
el gran import que a ells es destina. És per aquest
motiu que Vila de Capellades va iniciar una
campanya informativa envers la població, per tal
de donar a conèixer la quantia econòmica que
l’actual equip de govern destina al cos de la policia.
Els fets que posteriorment han succeït, han
evidenciat que aquesta crítica no era sense
fonaments, ja que el desmesurat pressupost policial
ens ha portat a trobar-nos sorpreses
desagradables, com la idea de tancar la piscina a
l’hivern per falta de diners i la rendibilitat que
ocasiona.

Amb tot això llencem la següent pregunta: La
policia és rendible? Potser per tal de que ho sigui,
es preveu recaptar 70.020 € en sancions al poble
(multes i retirades de vehícles) que representa
una pujada del 165% respecte el pressupost del
2006. Cal Invertir tants diners per un cos de
policia local en una localitat que no supera els
6000 habitants i escassa extensió? Actualment hi
ha 11 agents i 2 vigilants amb uns sous que
representen 314.680€. Entenem que la rendibilitat
s’estudia segons les prioritats que es creuen
necessàries. Nosaltres creiem més necessari actuar
en equipaments pel poble com la piscina i les
escoles, per posar dos exemples.


